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Meie lasteaial on aastatega 
kujunenud traditsioon kor-
raldada sügisel või talvel 
heategevuslik laat, mis ühel 
aastal mihkli-, teisel jälle 
jõululaada nime kannab. 

Sel aastal korraldasid ak-
tiivsed lastevanemad, hoole-
kogu ja lasteaiapersonal jõu-
lulaada, mis ootas huvilisi ja 
ostjaid 12.–14. detsembrini. 
Oma tooteid annetasid nii 
ettevõtjad, käsitöömeistrid 
kui ka lastevanemad ning 
lasteaiatöötajad, kelle hooli-
vus, südamesoojus ning kä-
teosavus rikastasid müügi-
laudu kaunite käsitöötaieste 
ja maitsvate tervisetoodete 
ning küpsetistega. Lisaks 
ostlemisele oli külastajail 
võimalus istuda kohviku-
nurgas ja nautida kohapealt 
soetatud hõrgutisi.

Lasteaia direktori Jaani-
ka Värati sõnul on aastate 
jooksul välja kujunenud tra-
ditsiooni näol tegemist igati 
tänuväärse ettevõtmisega, 
mille abil kogutakse eelar-
vevälist raha näiteks õppe- 
või mänguvahendite soe-
tamiseks lasteaia õuealale 
ning väljasõitude transpordi 

tasumiseks. Tänavuse tulu 
toel plaanitakse täiendada 
õueala. J. Värat: „See tore 
ettevõtmine ei oleks teoks 
saanud meie tublide laste-
vanemate ja lasteaiatöötaja-
te aktiivse kaasalöömiseta. 
Suur tänu kõigile, eriti meie 
hoolekogule, kes pani üri-
tuse organiseerimisele õla 
alla. Tänud Mari Moosile ja 
Helen Tiidole, kes suhtlesid 
oma tooteid annetanud ette-
võtjate ja käsitöömeistrite-
ga! Ja loomulikult jõululaa-
da külastajatele, tänu kelle 
lahkusele saame oma unistu-
si teostada!“ 

Ega jõulud lasteaias ai-
nult laadapäevadesse mahu 
– loomulikult peeti üheskoos 
maha ka üks tore jõulupidu 
ning tehti palju muudki.

Ka koolis möödus jõu-
luaeg traditsiooniliste tege-
miste tähe all. Advendiaja 
juhatas sisse lõbus päkapi-
kupäev. Siis tullakse kooli  
päkapikuriietuses, otsitakse 
maja peale „ära eksinud“ 
päkapikke, kes on pugenud 
kas klaveri taha või toolide 
vahele või kuhu iganes. Iga 
leitud päkapiku eest saab 

vaevatasuks šokolaadime-
dali. Päeva ilmestavad veel 
päkapikkudele mõeldud 
tantsulised vahetunnid.

Tähtsal kohal on ka õue-
tulede pidulik süütamine 
koolimajaesisel kuusel. 
Tubase jõulukuuse kaunis-
tamise eest kannavad meil 
juba aastaid hoolt kooli kõi-
ge noorem ja kõige vanem 
klass. Sellises armsas koos-
töös saavad kulinad kuuse-
puule, laulud suule ja jõulu-
rõõm südamesse. 

Jõuluootuse sisse mahub 
alati ka nädalajagu jõulu-
kohviku hõngu. Kohviku-
pidamise võtab sel ajal oma 
südameasjaks 9. klass. 

Kooli õpilasesindus kor-
raldas konkursi „Kõige kau-
nimalt ehitud klassiruum“. 
Ehkki siin kohti ei jagatud 
ja väikese magusa motivat-
sioonipaki said kõik klassid, 
hinnati siiski seda, kas ja kui 
palju oli ise valmistatud kau-
nistusi, samuti terviklikkust, 
kompositsiooni ning isiku-
pära. Selles võrdluses tõusid 
teiste seas pisut esile 1., 4. ja 
9. klass. 

Koolipere võtab samuti 

osa kultuurihallis peetavast 
jõululaadast. Jõuluaja sisse 
mahub ka algklasside teatri-
külastus ning piduliku punk-
ti panevad kooli jõulukont-
sert ning jõulupidu.

Kultuurihall alustas 
jõulaega Johan Randvere 
toreda klaverikontserdiga, 
pärast mida süüdati advendi-
küünlad ja tuled alevi jõulu-
kuusel. 

Kaupmehed ja ostuhu-
vilised said aga taas kokku 
traditsioonilisel jõululaadal, 
millel juba teist aastat pak-
kusid oma kaupa ka Järva-
kandi kooli õpilased.

Üheks keskseks jõulu-
sündmuseks kujunes Jär-
vakandi jõulupidu, millega 
tähistati ühtlasi ka kultuuri-
halli maja 30. sünnipäeva. 
Veedeti ühiselt aega, tantsiti, 
üles astusid meie kultuuri-
kollektiivid. Ees on aasta-
vahetus ja sellega seoses on 
kõik oodatud kultuurihalli 
aasta vahetamise peole 31. 
detsembri õhtul, et ära saata 
käesolev ja võtta vastu uus, 
2018. aasta. Veel on mõned 
vabad lauad!

JK

Jõuluaeg täis toredaid tegemisi

2. detsembril oli Järvakandi 
Kultuurihallis taas võimalus 
nautida kõrgetasemelist kla-
verimuusikat. Nii Järvakan-
di kui ka ümbruskonna muu-
sikalembelisele publikule oli 
klaverimuusika kontsertide 
sarja raames külla tulnud 
pianist Johan Randvere, kel-
le muusikutee sai alguse ju-

ba seitsmeaastaselt.
Kõlas Jāzeps Vītolsi, 

Eduard Tubina, Pärt Uus-
bergi, Jaan Räätsa ja Modest 
Mussorgski looming.

Nii nagu on erinevad ini-
mesed, on ka erinevate pia-
nistide kontserdid isesuguse 
energiaga. Nauditav oli nii 
Mihkel Polli kui ka Johan 

Randvere esinemine.
See kontsert tähistas meil 

Järvakandis ka advendiaja 
algust. Kontserdile saabuva-
tele külalistele pakuti  kuu-
ma jõuluglögi.

Pärast kontserti süütasime 
õues suurel jõulukuusel tu-
led. Eriti õhinal oli inimestele 
kuuma jooki pakkumas pia-

nist Johan Randvere ise, kes 
sellist võimalust väga nautis. 

Veebruarikuus on järgmi-
ne kontsert – laval on pianist 
Kristi Kapten. Ja maikuus 
musitseerib meile pianist 
Age Juurikas.

Johan Randvere kirjutis 
kultuurihalli külalisraama-
tusse: „Parimad mälestused 

toimunud klaveriõhtust!!!!! 
Kogu korraldus oli suurepä-
rane!! Ma tundsin end oluli-
se ja vajalikuna! Aitäh! See 
on imeline tunne!

Ja kui tore oli pärast 
kontserti koos publikuga 
kuuse tulesid süütama min-
na!!! Tulen ainult kõige pa-
rema meelega tagasi! 

Peatseni! Johan Randve-
re, 02.12.2017.

 Tänud.“
Kontsertsarja toetab Eesti 

Kultuurkapital, Eesti Pianis-
tide Liit ja Järvakandi Valla-
valitsus.

Kohtumiseni järgmistel 
kontsertidel!

Tiia Hansar

Jätkus klaverikontsertide sari

Külastajaid köitsid nii kaunid käsitöötooted kui ka isuärata-
vad koogid ja küpsetised Jaanika Värat

Käistöömeistritelt oli  jõululaadal rikkalik tootevalik
Jaanika Värat

Sagin kooli jõulukohvikus Heivi Äärma Väikesed ja suured pärast advendiküünalde süütamist
Heivi Äärma

Johan Randvere jõuluglögi pakkumas Tiia Hansar
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Väljaandja Järvakandi Vallavalitsus 
Järvakandi, Tallinna mnt 17 
Toimetaja Jaanus Randla; tel 489 4710
e-post: kaja@jarvakandi.ee
Trükk: Kuma trükikoda

VOLIKOGU
Volikogu pidas oma jõuluistungi 13. detsembril. 

Istungi päevakorras olid muu hulgas järgmised punktid: 
Kehtna ja Järvakandi valla 2017. aasta II lisaeelarve kinni-
tamine; ülevaade 2018. aasta eelarve koostamise käigust; 
Kehtna valla ametiasutuste ametnike haridusele, töökoge-
musele, teadmistele ja oskustele esitatavate nõuete kinni-
tamine; Kehtna vallavalitsuse palgajuhendi kinnitamine; 
Kehtna valla ja osavaldade põhimääruste II lugemine; valla-
volikogu esindajate nimetamine Kehtna valla haridusasutus-
te hoolekogudesse; esindajate nimetamine ROL täiskogusse, 
Raplamaa Omavalitsuste Liidu juhatusse ja SA Raplamaa 
Omavalitsuste Arengufondi nõukogusse.

Järvakandi Kaja otsib uut nime
Alates 2018. aastast hakkab ilmuma Kehtna valla ja Jär-
vakandi ühine ajaleht. Uus häälekandja peaks välja tulema 
uue nime all. Seoses sellega kuulutavad „Järvakandi Kaja“ 
toimetus ja  vallavalitsus välja nimekonkursi ajalehele nime 
leidmiseks. Ettepanekud saata hiljemalt  7. jaanuariks 2018  
jarvakandi@jarvakandi.ee.

JK

Oskustega osavaks
Aasta algul kuulutas Eesti Noorsootöö Keskus avatud noor-
tekeskustele välja projektikonkursi 2017. Järvakandi ANK 
võttis sellest osa ja sai rahastuse. Nüüdseks on projekt lõpu-
sirgel ja aeg teha kokkuvõtteid.

Meie projekti teema on „Järvakandi ANK huvitegevused 
– kompassiks noore tulevase elukutse valiku suunas“. Lühi-
dalt on eesmärgiks saada oskustega osavaks! Ehk siis luua 
võimalusi noorte eneseotsingute teel, et noor inimene saaks 
praktiliselt tunnetada, milline tegevus või valdkond talle so-
bib ja rõõmu pakub.

Kõigepealt arendasime käteosavust. Me ostsime kesku-
sesse hulgaliselt paberitööks vajalikke tarvikuid. Esime-
sed töötoad olid maikuus, kui valmistasime karpe ja kaarte 
emadepäevaks. Sügisel jätkasime meisterdamisega. Teoks 
sai veel kuus töötuba, kus õppisime tegema helkureid, jõu-
lukaarte ja -karpe. Kõikidel kordadel oli noori juhendamas 
Rita Merekivi aleviraamatukogust. Rita käsitööarmastus on 
meile igati eeskujuks.

Rahastuse saime ka CD-mängijale ja kõlarile. Need oli 
mõeldud muusikaringi tegevuseks. Kuna noortekeskusele 
annetati pianiino, siis tekkis noortel huvi ka klaverimängu 
vastu. Aasta algusest käis meil õpetamas vanaproua Tiina 
Sellermaa Tallinnast. Kevadel andsime kultuurihallis juba 
väikese kontserdi. Järgmisest  aastast aga alustame muusika-
ringi uue hooajaga. Soetatud vahendid on igati kaasa aidanud 
meie noorteelu mitmekesistamisel muusikaga, olles abiks ka 
beebi-põnni mänguringis, laagrites, sünnipäevadel jms.

Silmaringi laiendamiseks toimusid meil ka väljasõidud ja 
kohtumised.

19. mail olime külas Vana-Vigala Tehnika- ja Teenindus-
koolis, kus tutvusime sealsete õppimisvõimaluste, laboratoo-
riumite ja majutusvõimalustega. Ja tundus, et mõnigi noor 
soovib selles koolis oma haridusteed jätkata. Eriti põnev oli 
sepikojas, kus sai ise kätt proovida. Kuid oma võimekust sai 
näidata ka muudel aladel. Ja seda mitte supervõimalustega 
teeninduskoolis, vaid keset metsa. Retk metsavennapunkrite 
alale ja söögitegemine lõkke ääres, ajalootund kodu-uurija 
Reemet Kasekampiga ja maastikumäng andsid suure elamu-
se ning kogemuse. Abiks selle päeva korraldamisel oli Vana-
Vigala noorsookorraldaja Astra Põlma.

Sügisel tegid Vana-Vigala noored väljasõidu Järvakanti. 
Kadrilaupäev veeres lõbusasti õhtusse kokkamise, meister-
damise, näitlemise ja tantsimisega.

Väikestest asjadest saavad alguse suured. Väikestest 
oskustest ja kogemustest sünnivad suured. Ja kui on juba 
omandatud ühed oskused, siis tekitab see huvi uute järele. Ja 
just see võibki saada noorele inimesele suunanäitajaks tema 
tulevase eriala otsingul. Preemiaks said meie projekti tublid 
osalised sügisese väljasõidu Tallinna.

Aitäh kõigile abilistele! Tänu Haridus- ja Teadusministee-
riumile, Eesti Noorsootöö Keskusele ja Järvakandi vallava-
litsusele!

Merike Rego
Järvakandi ANK-i projekti juht

Vallavanem Indrek Kullam 
näeb Järvakandit piirkonna 
tööandja ja tõmbekeskusena

Novembris valis Järva-
kandi ja Kehtna valla liitu-
misel moodustatud Kehtna 
valla värske volikogu val-
lavanemaks senise Kehtna 
valla juhi Indrek Kullami. 
Tartust pärit I. Kullam on 
õppinud metsamajandust 
Kaarepere Sovhoostehniku-
mis ja Eesti Põllumajanduse 
Akadeemias ning varase-
malt töötanud Sotsiaalmi-
nisteeriumi projektijuhi ja 
Illuka Varjupaigataotlejate 
Vastuvõtukeskuse juhata-
ja, Avinurme vallavanema, 
Rapla vallavalitsuse abi-
vallavanemana ja olnud ka 
Avinurme vallavolikogu 
esimees.

Olete umbes kuu aega ol-
nud ametis uue valla val-
lavanemana. Millised on 
olnud teie esimesed sam-
mud kahe valla reaalseks 
ühendamiseks? 

Kehtnaga olen ma tuttav 
juba üle nelja aasta, Järva-
kandit veel nii hästi ei tun-
ne. Nii olekski esmalt vaja 
aru saada senise Järvakandi 
valla olemusest, st, kuidas 
toimivad vallaasutused ja 
elavad siinsed inimesed. 
Seejärel on juba võimalik 
reaalseid plaane seadma ha-
kata: on vaja koostada val-
la järgmise aasta eelarve ja 
viia samal ajal kokku kahe 
ühinenud valla arengukava 
– viimane peaks olema ka 
üheks aluseks eelarve koos-
tamisel. Hetkel on see kül-
laltki keeruline, sest 2018. 
aasta tulubaas on veel tead-
mata. 

Üheks prioriteediks on 
ka ülevaade Järvakandi ra-
halisest olukorrast. Praegu 
see üheselt selge ei ole, kuid 
tuleb tunnistada, et esialgne 
pilt ei ole hea – tundub, et 
seni on puudunud selge nä-
gemus, kuidas eelarvelisi 
kitsaskohti ületada. Täna-
seks on selgunud, et Järva-
kandi valla rahakott on tühi 
ja maksmata arveid üle 200 
000 euro. Aasta lõpus või-
vad ära jääda planeeritud 
üritused või kui jääb midagi 
vähem olulist tegemata, siis 
on selle põhjuseks raha puu-
dus, mitte ametnike laiskus. 
Kindlasti leiame olukorrale 
lahenduse, alustame vasta-
va kava koostamisest. Tuleb 
jõuda selleni, et uue liitunud 
valla eelarve on tasakaalus, 
võlad tasutud, see aga eel-
dab teatud muutusi.

Kas kahe küllaltki eriil-
melise piirkonna (Kehtna 
kui suuresti hajaasustuse-

ga põlluma-
j a n d u s e l e 
orienteeri-
tud maapiir-
kond ja Jär-
vakandi kui 
klassikaline 
tööstusalev) 
üh inemis -
protsess on 
teie  hinnan-
gul lihtne 
või keeruli-
ne? 

Eri i lme-
lisus pigem 
toetab, sest 
põllumajan-
duses tööko-
had kaovad. 
Järvakandis 
asuvad tööstusettevõtted 
annavad inimestele mingigi 
võimaluse. Eriti atraktiivne 
on Järvakandi Eidapere ja 
Lokuta piirkonna inimeste 
jaoks. Lisaks töökohtade-
le võiks Järvakandi antud 
piirkonna elanikele olla ka 
tõmbekeskuseks üldse. Sel-
leks tuleks korda teha Eida-
pere ja Järvakandi vaheline 
rabatee ning tööle panna ka 
vallasisene ühistransport. 

Samas on siinse tööstuse 
laienemine mõneti proble-
maatiline, sest kohapeal po-
le piisavalt tööjõudu, samas 
puuduvad ka muud eelised. 
Kui me ei suuda elanikkon-
na vähenemist peatada ega 
tööealisi noori valda elama 
meelitada, oleme tulevikus 
üsna lootusetus olukorras. 

Järvakandi arengu ja 
siinse tööstuse seisukohalt 
on kindlasti ka oluline Rail 
Baltic ja siia jaama saami-
ne. Isegi kui need mõtted 
tunduvad utoopilistena, 
tuleb nende elluviimisega 
tegelda.

Olete ühes usutluses öel-
nud, et teie üheks oluliseks 
ülesandeks uue ühendval-
la juhina on Järvakandi 
võimalikult sujuv liitmine 
Kehtnaga. Kas selline väl-
jaütlemine (Järvakandi 
liitmine, mitte liitumisle-
pingus fikseeritud liitumi-
ne võrdsetel alustel) viitab 
sellele, et senise Kehtna 
valla ametnikkond  vaa-
tab Järvakandit n-ö suure 
venna positsioonilt?

Valdade ühendamise 
põhimõtteks on kahe valla 
ühinemine, selleks on ette 
valmistatud  ja vastu võetud 
ühinemisleping. Sõnades 
võib kergelt eksida, ka väi-
ke võib olla vaimult suur. 
Ühinemise lepingut sõlmi-
des suutis Järvakandi olla 
võrdne partner, nüüd peab ta 
seda suutma ka tegudes. Õi-
gustades oma väljaütlemist, 

ei saa ju öelda, et õmbleme 
nööbile pintsaku külge.

Kui volikogu osavaldade 
põhimäärused kinnitab, 
siis kui palju jääb Järva-
kandile uues vallas reaal-
set iseotsustamisõigust?

Uus vald jaguneb kaheks 
osavallaks – nii Järvakandi 
kui ka Kehtna endine vald 
saavad vajaduse korral 
kasutada oma osavallai-
dentiteeti. Samuti on valla 
arengus ja juhtimises oma 
roll tulevastel osavallako-
gudel. Kuigi põhimääruse 
(seni veel eelnõu) järgi ei 
ole neil seadusandlikku ega 
täidesaatvat võimu, annab 
see võimaluse kohapealseks 
laiendatud demokraatiaks, 
näiteks tehes ettepanekuid 
volikogule ja vallavalit-
susele. Osavaldadele oma 
eelarve tegemine ehk valla 
eelarve killustamine ei ole 
mõistlik.

Millist funktsiooni hakkab 
täitma senine Järvakandi 
vallamaja? Palju jääb ko-
ha peale vallaametnikke? 
Millised?

Järvakandi senine valla-
maja jätkab esialgu osaval-
lakeskusena, kuhu jääb töö-
le ilmselt viis ametnikku: 
abivallavanem, raamatupi-
daja, sekretärid, sotsiaal-
nõunik. Osavalda juhib ko-
hapeal asuv abivallavanem. 
Kui konkursiga otsitav 
vallamajanduse spetsialist 
leitakse Järvakandi piirkon-
nast või lähipiirkonnast, siis 
liitub temagi Järvakanti.

Mida tähendab, et uue 
Kehtna valla juriidiline 
aadress on nüüd Järva-
kandi, Tallinna mnt 17? 
Kas reaalseks halduspiir-
konna võimukeskuseks 
jääb siiski Kehtna?

See oli kompromisskok-
kulepe ühinemislepingus, 
millel sisuline tähendus 
puudub. Juriidiline aadress 

ei pruugi näidata asutuse 
tegelikku tegutsemiskohta. 
Ei ole õige öelda, et reaalne 
võimukeskus asub Kehtnas. 
Vallavanem on liikuv (kord 
Kehtnas, kord Järvakandis), 
üks abivallavanematest on 
pidevalt Järvakandis. Pigem 
tahame võimu Järvakandi ja 
Kehtna keskuste vahel jaga-
da, et teha ühinemisprotsess 
võimalikult valutuks. Valla-
valitsuse istungid on seni ol-
nud kordamööda Kehtnas ja 
Järvakandis, edaspidi plaa-
nime neid pidada n-ö tele-
silla (Skype’i) vahendusel. 
Võrdsetel alustel on  moo-
dustatud ka vallavalitsus 
(kaks inimest Järvakandist, 
kaks Kehtnast, lisaks valla-
vanem). Volikogu esimesed 
istungid on olnud Kehtnas, 
detsembriistung Järvakan-
dis. Volikogu istungeid on 
plaan hakata edastama ka 
telepildina valla kodulehe-
küljel, mis annab vallako-
danikele võimaluse osaleda 
vaatlejana istungil kodust 
lahkumata.

Kas senised vallaasutused 
säilivad?

Nii OÜ Järvakandi Soo-
jus kui ka OÜ Järvakandi 
Kommunaal jätkavad prae-
gusel kujul. Oluline on et-
tevõtete omavaheline koos-
töö. Järvakandis see toimib, 
aga seda peaks rakendama 
ka Järvakandi ja  Kehtna 
vastavate ettevõtete vahel, 
sest ei jätku vastavaid eri-
alaspetsialiste ega piisavalt 
tööd, seega näiteks ettevõ-
tete OÜ Kehtna Elamu ja 
OÜ Järvakandi Kommunaal 
vaheline koostöö oleks igati 
oodatud. Ettevõtete liitmist 
esialgu plaanis ei ole. Tege-
vust jätkab kindlasti ka Jär-
vakandi hooldekodu. Muu-
tub küll selle nn juriidiline 
keha, aga sisuliselt teenuse 
olemust see ei muuda. 

Kas ja millal on teil kavas 
kohtumine Järvakandi 
rahvaga?

Järvakandi inimestega 
kohtun ma pidevalt – iga 
kord, kui siia tulen, saan 
kokku mõne uue inimese-
ga. Suurema hulga ees on 
mõistlik üles astuda näiteks 
pärast eelarve vastuvõtmist, 
et siis selgitada, milleks val-
la raha kasutatakse ja kes 
on need inimesed, kes teid 
teenima hakkavad. Selline 
kohtumine võiks toimuda 
veebruaris või märtsis.   

Lõpetuseks soovin Jär-
vakandi inimestele head 
jõuluaega, toredat vana-
aasta lõppu ja uusi mõtteid 
uueks aastaks!  

JK

Vallavanem Indrek Kullam näeb 
Järvakandit piirkonna tööandja 
ja tõmbekeskusena
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Projektitaotlustest ja -tegevusest
Meetme „Koolivõrgu korrastamine“ alategevusest „Põhi-
koolivõrgu korrastamine perioodil 2014–2020“ positiivse 
rahastamisotsuse saanud projekt „Kaasaegsete õppetingi-
muste loomine ja ruumi optimeerimine Järvakandi Koolis“ 
nr 2014-2020.1.04.17-0054. Projekti kogumaksumus on 794 
880 eurot, struktuurtoetus sellest 675 648 eurot.

 Toetuse eesmärk on aidata 
kaasa koolivõrgu korrastami-
sele, viies üldhariduskoolide 
hoonetes õppekohad vastavus-
se demograafiliste muutustega. 
Kooli rekonstrueerimine loob võrdsed ja nüüdisaegsed või-
malused põhihariduse omandamiseks Järvakandi alevis ja lä-
hiümbruses elavatele lastele. Energiasäästlikud lahendused 
kooli soojustamisel, ventilatsioonisüsteemi väljaehitamisel 
ja ruumi optimeerimisel mõjutavad ressursikasutust ja tõhu-
sust ning kaudselt ka keskkonna saastekoormust. 
Tehtud töödest

1. Järvakandi kooli ruumiplaneeringu eskiisprojekt ja 
kooli uue peasissepääsu arhitektuurne lahendus; 

2. Järvakandi kooli renoveerimise eelprojekt;
3. Järvakandi kooli konstruktsioonide ekspertiis koos 

prognoositava eelarvega kooli rekonstrueerimiseks põhikoo-
liks;

4. Järvakandi kooli fassaadi renoveerimise põhiprojekt; 
5. Järvakandi kooli renoveerimise ehitusprojekt. Projek-

tiga on kavandatud Järvakandi kooli renoveerimine koos 
ruumide ümberplaneerimisega vastavalt tellija soovidele ja 
nõuetele vastava ventilatsiooni projekteerimine ning nõrk-
voolusüsteemide põhiprojekt;

6. Järvakandi kooli fassaadi põhiprojekti ekspertiis.
Korraldatud hanked

Projekteerimise hange: 
https://riigihanked.riik.ee/register/hange/186157 – lõpe-

tatud lepinguta; 
https://riigihanked.riik.ee/register/hange/187359 – täitmi-

sel.
Järvakandi kooli fassaadi renoveerimise hange: 
https://riigihanked.riik.ee/register/hange/189271 – lõpe-

tatud lepinguta.
Esialgne plaan oli jagada ehitustööd kahte etappi ning 

alustada fassaadi renoveerimise ja soojustamisega juba käes-
oleva aasta sügisest. Ehitushanke ebaõnnestumise tõttu ehi-
tustöid ei alustatud. 2018. aasta jaanuaris kuulutatakse välja 
uus hange ehitustööde teostamiseks kogumahus ja ehitus-
tööd on planeeritud ühte etappi. Hanke õnnestumise korral 
peaksid renoveerimistööd lõppema 2018. aasta detsembris ja 
õpilased saavad 2019. aasta jaanuarist minna juba uuenenud 
koolimajja.

Järvakandi Vallavalitsus esitas projektitaotluse EAS-i 
meetme „Piirkondliku konkurentsivõime tugevdamine“ Jär-
vakandi tööstusala teede- ja tänavavalgustuse renoveerimi-
seks. Projekti kogumaksumus on 1 506 523 eurot. Eeldatav 
otsuse laekumise aeg on 2018. aasta jaanuari keskpaigas.

Eesmärk on muuta kohalik ettevõtluskeskkond atrak-
tiivsemaks, luua ettevõtjatele võimalused tegevusi laien-
dada ning hoogustada uute ettevõtete rajamist piirkonda, 
mille tulemusena tekiksid töökohad Järvakandi tööstusalal. 
Projekti käigus likvideeritakse tööstusala infrastruktuuri 
kitsaskoht teedevõrgu osa renoveerimisega ning valgusta-
misega. Renoveeritavate tänavate korrastamine on eeldu-
seks Järvakandi tööstusala arengule ja klaasiklastri oluli-
sele täienemisele. Korrigeeritakse tänavate plaanilahendust 
vastavalt tööstusala piirkonna vajadustele, uus kate ehita-
takse tänavatele ja mahasõitudele, juhitakse ära sadevesi 
ning alale paigaldatakse tänavavalgustus. Vana-Asula põi-
gu ühele lõigule rajatakse sõidutee kõrvale inimeste ohu-
tuks liiklemiseks kõnnitee. 

Järvakandi Vallavalitsus esitas projektitaotluse PRIA-sse 
LEADER programmi. Projekti kogumaksumus on 8631,71 
eurot.

Rakendusüksus MTÜ Roheline Jõemaa hindamiskomis-
jon on andnud projektitaotlusele positiivse hinnangu ja ju-
hatus on edastanud ettepaneku PRIA-sse rahastamisotsuse 
tegemiseks.

Projekti eesmärk on klaasikunsti õpperuumide tingimus-
te parandamine õpperuumide sisekliima parendamise abil. 
Klaasiringi/huvikooli õpperuumide aknad vahetatakse täna-
päevaste energiatõhusate akende vastu. Tegevuskavast läh-
tuvalt on uuest õppeaastast õpperuumidel uued aknad, mis 
võimaldavad ruumide tuulutamist ning muudavad sisekliima 
märkimisväärselt paremaks ja keskkonna turvalisemaks, et 
lastel oleksid paremad tingimused teadmiste ning oskuste 
omandamiseks, mis omakorda tagab meie piirkonna eripära-
ga seotud teadmiste ja oskuste edasikandumise järgnevatele 
põlvedele.

Kauneid jõule ja edukat uut aastat soovides
Katrin Kuum

arendusnõunik

Euroopa Liit
Euroopa 

Regionaalarengu Fond
Eesti 

tuleviku heaks

30. novembril oli koo-
lis teistsugune koolipäev. 
Lausa nii palju teistsugu-
ne, et 5.–9. klassi õpilastel 
ja ka õpetajatel tuli ennast 
(uuesti) mõelda nõukogude 
aega. 

Nii mõnelegi täiskas-
vanule tekitas see rännak 
nostalgiat, õpilastele tõi aga 
kuhjaga uusi ning põnevaid 
teadmisi, millistes oludes ja 
ajas pidid nende emad, isad, 
vanaemad ning vanaisad 
elama, kasvama ja koolis 
käima. 

Projektipäev oli üles 
ehitatud selliselt, et õppe-
töö toimus gruppides ja 
erinevates töötubades. Nii 
sai ühes klassitoas kuulata 
Asta Paestet, kes seekord 
pajatas meile nõukogude-
aegsest koolist ja elust Jär-
vakandis, teises kohtusime 
Martin Heremiga, kes viis 
meid metsavendade radade-
le. Põnevust lisasid veelgi 
kaasa võetud relvad, mis tol 
ajal metsavendade arsenalis 
olid. 

Külas oli ka Mahtra 
Talurahvamuuseum, kes 
korraldas õpilastele haara-
va ja meeleoluka pionee-
rikoonduse. Kunstitöötoas 
tutvustas õpetaja Piret 
Meos nõukaaegseid rinna-
märke ning sümboolikat. 
Igaüks sai võimaluse vol-
tida endale isiklik pilotka 
või joonistada oktoobri-
lapse või pioneeride rinna-
märk. Õpetaja Eha abiga 
sai päevamuljetest paar 
toredat välklehte valmis 
tehtud, õpetajad Jaanus 
ning Sirje panid kokku kü-
simused, millele otsiti vas-
tuseid QR-koodi ja oma 
nutiseadmete abil kõikjalt 
koolimajast. 

Et ajastu hõngu veelgi 
tugevdada, pakuti sel päe-
val söögiks piimasuppi, 
vorstivõileiba ning moo-
sisaia, vahetundide ajal tuli 
aga „kohustuslikus korras“ 
paarikaupa koridorides 
jalutada. Mõistagi saadi 
„käsi valgeks“ ka pionee-
riräti kaelasidumises. Nii 
mõnessegi tundi astus et-
te teatamata (nagu see tol 
ajal kombeks oli) sisse 
äärmiselt range pioneer-
pedagoog, kes kontrollis 
hügieeni- ja muude tähtsa-

te nõuete täitmist: kammi 
ning taskurätiku olemas-
olu ja nende puhtust; üldist 
välimust, veendumaks, et 
õpilased ei kannaks ehteid, 
et küüned oleks lakkimata 
ning nägu meikimata!

Teistmoodi tegevusi ja-
gus ka alglasside lastele. 
Toitumisteemalises töö-
toas vaadati koos õpetaja 
Airaga õppefilmi „Uued 
ja vanad eestlased“, mis 
tutvustas nii tänapäevaseid 
kui ka esiisadeaegseid toi-
te, toiduvalmistamise vii-
se ja toitumistavasid ning 
rääkis rukkileiva tähtsu-
sest meie toidulaual. Film 
vaadatud, ladusid õpilased 
lauale vanade eestlaste toi-
dupüramiidi ja arutlesid, 
milliseid puuvilju meie 
esivanemad arvatavasti 
maitsnud ei olnud. Töötu-
ba lõppes  toiduteemaliste  
vanasõnade ja mõistatuste  
lahendamisega ning sõr-
memänguga „Lõnga keri-
mine“.

Meisterdamise töötoas 
valmistasid nobedad nä-
pud õpetajate Kristi ja 
Marianne juhendamisel 
lõngatutte ja -tupse, aga 
seekord mitte päkapiku- 
ega suusamütsidele. Tutti-
dest ja tupsudest kujundas 
õpetaja Eha I korruse aken-

dele ilusad sinimustvalged 
aknakaunistused EV 100., 
juubeliaasta puhul.

Ajalootoas ootas õpetaja 
Anu-Marii lapsi ristsõnaga, 
mille lahendamiseks tu-
li uurida väljapanekuid ja 
leida vastused meie kooli 
ajalugu puudutavatele küsi-
mustele.

Ja et alles oli olnud kad-
ripäev, tutvustasid lahked 
Mahtra Talurahvamuuseu-
mi inimesed noorematele 
õpilastele ka kadripäeva-
kombeid.  

Lõpetuseks mõned päe-
vakohased mõtted õpilas-
telt: väga tore oli see päev; 
oli huvitav kuulata, millega 

vana-aja lapsed tegelesid; 
meeldis metsavendade lu-
gu ja et relvi sai hoida; 
pioneeride mängimine oli 
naljakas; meeldis NSVL 
märke ja välklehti teha 
(neid võiks rohkem olla!); 
sai Vene aja kohta palju 
huvitavat teada; üllatas, 
et ka Järvakandis toimus 
sõjalist tegevust; meeldis, 
et sai piimasuppi; söök oli 
hea; meeldis kunstiklassis 
joonistada ja QR-koodi lu-
gejatega mööda koolimaja 
käia.

See oli põnev päev meile 
kõigile!

 Heivi Äärma
kooli huvijuht

Koolinoored lõpetasid hoo-
aja kahe kergejõustikuvõist-
lusega.

29. novembril peeti Ko-
hila spordihoones TV-10 
Olümpiastarti hooaja ava-
etapp. Meie kooli õpilastest 
oli individuaalselt edukas Ar-
to Kivisild, kes saavutas VP 
60 m jooksus I koha (7,7) ja 
oli III teivashüppes (2.20). 

6. detsembril võisteldi 
samas kohas ja viimast kor-
da selle aastanumbri sees. 

Rapla maakonna koolinoor-
te kergejõustiku jõuluvõist-
lusel oli edukaim taas Arto 
Kivisild, kes saavutas kolm 
esikohta: 60 m (7,7), hoota 
kolmik (7.09) ja kõrgushü-
pe (1.50) ning oli teivashüp-
pes II (2.20). Egon-Marten 
Anto (BP) saavutas neli 
korda kolmanda koha: 60 m 
(8,3), hoota kolmik (6.68), 
kõrgushüpe (1.40) ja teivas-
hüpe (2.40). Kristo Kivisild 
(AP) oli kõrgushüppes III 

(1.60). Siinkohal peab mär-
kima, et seoses transpor-
diprobleemiga ei saanud me 
seekord oma teibaid kaasa 
võtta ja see andis ka natuke 
tunda.

Aasta viimase võistluse 
teevad jalgpallipoisid, kes 
saavutasid sügisel maa-
kondlikul turniiril esikoha 
ja tagasid sellega koha Tal-
linnas Kalevi spordihallis 
toimuvale aastalõputurniiri-
le. Seal tuleb kokku minna 

teiste maakondade tublima-
te maakoolidega, jõuluks on 
kõik selgunud.

Ja veel – seoses Kehtna 
ja Järvakandi valla ühinemi-
sega peetud läbirääkimistel 
ei nähtud Järvakandi Koolis 
ette kergejõustikutreeneri 
kohta …

Järgmisel korral teeme 
kokkuvõtte Järvakandi Wel-
lode maratonide tegemistest.

Sportlikke pühi kõigile!
Margus Sepp 

Lõpu sai järjekordne spordiaasta ja ehk veel midagi …

Üks teistsugune koolipäev

Asta Paeste Järvakandi ajalugu tutvustamas

Pioneerikoondusel 2x Heivi Äärma
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Uued
vallakodanikud

Gerret Viet 

26. november 2017

Olivia Lagunov 

1. detsember 2017

95
Benita Hanvere

90
Juhan Villido

85
Maimu Saaliste
Valdek Tomson
Leida Plisnik

80
Elvi Rättel

Milvi Heinla
70

Rein Saar

Jumalateenistused EELK Järvakandi Pauluse kirikus

• Reedel, 29. detsembril kell 17 
 Viimsi Jakobi koguduse kammerkoori jõulukontsert
• Pühapäeval, 7. jaanuaril kell 15 
 kolmekuningapäeva armulauaga 
 jumalateenistus

Jumalateenistused Järvakandi Pauluse 
kirikus toimuvad kuu esimesel ja kolmandal 
pühapäeval kell 15.

Kogudust teenivad  õpetaja Mihkel Kukk (tel 486 8144, 5565 0722)
  õpetaja emeeritus Kalju Kukk (tel 487 7326)

SILMADE KONTROLL JA PRILLIDE MÜÜK
16. veebruaril kell 10
JÄRVAKANDI KULTUURIHALLIS
 
INFO ja etteregistreerimine telefonil 5323 2454

Silmade kontroll maksab 15 €, prilliostjale TASUTA

Järvakandidi Kool

Olgu vaikne jõulurahu teie toas ja õue peal!g jg j
Tulgu aasta, kuhu mahub tervist, õnne, kõike mahubb tmu

head!
Soovime rahulikku jõuluaega, tujuküllast me aoovim ahu u jõuluo lua llaega, tujukküllkuulikk

aastavahetust ja head uut aastat!

Järvakandi koolipere
detsember     

2017

Päkapikk ja ingel teel on jõuluööl,
Talveajal vingel nad on ikka tööl,
Üks Su sussidesse maiustusi toob,
Teine südamesse jõulurõõmu loob.

Head vana aasta lõppu ja 
parimat uueks aastaks soovib:

Järvakandi Lasteaed Pesamuna pere

MÜÜGIL uued ja kasutatud riided ning jalanõud.
Hinnad soodsad ja igaühele leidub midagi, 
tuleb ainult otsida.
Kasutatud riided vahetuvad igal esmaspäeval, seega 
kes jõuab enne poodi, leiab eest suurema valiku.

OOTAME KÕIKI! 

NB! Oma soovidest paluks kassasse teada anda, 
siis saame muretseda teile vajaliku kauba.

JÕULUKUUL PALJU ÜLLATUSI!

Pargi tn 1 
2. korrusel
E, K, R 11–17
L 11–14

Järvakandis 
avatud

VALI AEG JA KOHT
sinu peolaua või ürituse toitlustuse korraldab:

Peolauad, 
sünnipäevad, 

banketid, 
firma üritused,
tüdrukute- ja 

poisteõhtud 
 jõululauad, 

matuselauad jne.


